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1. SAMMENDRAG

1.1 Innledning

Datatilsynet har væ rt i virksomhet siden 1. januar
1980. Tilsynet skal bl.a. behandle søknader om konse-
sjon for personregistre og for annen bruk av person-
opplysninger i visse typer virksomheter, kontrollere at
lover og regler som gjelder for personregistre og bruk
av personopplysninger blir fulgt, og gi råd og informa-
sjon om personvern og de reglene som gjelder for per-
sonregistre.

Meldingsperioden har til dels vært turbulent som
følge av uenighet om kompetansefordelingen mellom
styre og administrasjon i Datatilsynet. Konflikten kul-
minerte med at Datatilsynets styremedlemmer ba seg
fritatt for sine verv i 1998. Justisdepartementet fremhe-
ver at samarbeidet med det nye styret har vært godt. 

1.2 Justisdepartementets merknader 

Datatilsynet bl.a. tar opp forholdet til sikring av
informas jon i helsesektoren. I forslagene til lov om
helsepersonell i Ot.prp. nr. 13 (1998-1999) og helsere-
gisterlov er det foreslått å innta egne hjemler for Kon-
gen til å sette krav til bruk av edb i helsesektoren. Data-
tilsynet viser til at tilsynet for tiden utvikler generelle
sikkerhetsforskrifter, og at det vil være naturlig at de
samme sikkerhetskravene stilles  overfor helsevesenet.
Sosial- og helsedepartementet viser til at en egen for-
skriftshjemmel foreslås .

Datatilsynet har i flere år vært opptatt av hvilke kon-
sekvenser Schengen-samarbeidet vil få for personver-
net. Justisdepartementet deler dette engasjementet, og
vil igangsette en gjennomgang av regelverket for poli-
tiets behandling av personopplysninger med sikte på å
utarbeide en ny lov om politiets arbeidsregistre.

Datatilsynet gir uttrykk for at det fra mange hold
fremsettes  krav om fjernsynsovervåking av offentlige
gater og torg. Overvåking som foretas av politiet hjem-
les  i personregisterloven § 37 a, på samme måte som

annen fjernsynsovervåking. Justisdepartementet kan
vanskelig se at politiet havner i noen dobbeltrolle s lik
Datatilsynet fremhever, selv om forskrift om fjern-
synsovervåking i visse tilfeller gir hjemmel for å utle-
vere opptak til politiet.

Samferdselsdepartementet deler Datatilsynets syn
når det gjelder viktigheten av personvernspørsmål
knyttet til Internett i forhold til utformingen av regel-
verket, men påpeker at det i mange tilfeller vil være lite
hensiktsmess ig å kreve en tidsbegrensning for offent-
liggjøring av personopplysninger på Internett.

I Datatilsynets årsmelding omtales videre saken der
en kommune undersøkte innholdet i ulovlig plasserte
avfallssekker for om mulig å identifisere lovovertrede-
ren. Miljøverndepartementet mener kommunen i dette
tilfellet har opptrådt ansvarlig i forhold til det regel-
verk den er satt til å forvalte.

Det anføres i årsmeldingen at verken Datatilsynet
eller Sivilombudsmannen kan se at det er hjemmel i
strafferegistreringsloven for å regis trere forenklede
forelegg i bøteregis teret. Etter Justisdepartementets
syn hjemler strafferegistrerings loven registrering av
forenklede forelegg. Departementet vil im idlertid vur-
dere nærmere hvorvidt det skal tas initiativ til en klar-
gjøring av grunnlaget for slik registrering.

Det er etter Jus tisdepartementets syn ikke slik at man
ved å legge ansvaret for EUs telekommunikasjonsdi-
rektiv til Samferdselsdepartementet utpeker Pos t- og
teletilsynet som eneste tilsynsmyndighet, eller begren-
ser Datatilsynets tilsynskompetanse.

Justisdepartementet viser til at Datatilsynets styre
signaliserer at ny lovgivning vil kunne innebære et noe
høyere nivå for Datatilsynets ressursbehov. Departe-
mentet bemerker at det vil være nødvendig med ressur-
ser for å gjennomføre dette arbeidet. Departementet
har merket seg Datatilsynets signaler om at kompleksi-
teten i sakene er økende, noe som gjør at behandlings-
tiden øker. Justisdepartementet registrerer også ned-
gangen i saksmengden på 15,2 pst. i 1998 i forhold til
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1997. Det er viktig at den gjennomsnittlige saksbe-
handlingstiden i tilsynet ikke forlenges utover målet på
6 uker. 

1.3 Årsmelding for Datatilsynet 1998

1.3.1 Styrets beretning
I forbindelse med oppnevningen henstilte Justisde-

partementet til det nye styret å videreføre etablert prak-
sis i forholdet mellom styre og direktør. Styret har i
tråd med dette lagt til grunn at styret fungerer som et
fagstyre, og at direktøren treffer endelig  avgjørelse i
administrative saker.

De fleste av de 10 klagesakene styret behandlet i
1998 gjelder helt eller delvis avslag på søknad om kon-
sesjon for opprettelse av personregister. Ut over klage-
sakene har s tyret behandlet saker av prinsipiell rekke-
vidde for personvernet. Blant disse nevnes vedtakelse
av Retningslinjer for informas jonss ikkerhet ved
behandling av personopplysninger. 

1.3.2 Leder
Virksomhetsåret 1998 ble for Datatilsynets vedkom-

mende særlig  preget av uenigheten om fordeling av
ansvar mellom styre og administras jon som kulminerte
med styrets fratredelse, samt arbeidet med å forberede
gjennomføringen av ny lov om behandling av person-
opplysning. 

Staben har tidvis vært noe mindre enn hjemlet, og det
har ikke vært mulig å hindre at saksbehandlingstiden
har gått noe opp. Datatilsynet har i meldingsåret bl.a.
gjennomført to omfattende kontroller av ulike private
og offentlige databrukere i henholdsvis Trøndelag og
Rogaland. Resultatet har til dels vært meget oppmun-
trende. 

Det påpekes  at det kan være vanskelig  å fungere helt
ut tilfredsstillende i rollene som ombud og forvalt-
ningsorgan samtidig. Det fremheves videre at Datatil-
synets  innlegg i samfunnsdebatten i praks is ikke blir
avgrenset til områder som reguleres  direkte i personre-
gisterloven, men gjelder også andre personvernrela-
terte saker. 

Når det teknisk er forholdsvis enkelt å bruke infor-
masjoner for kontroll, v il et formulert behov for å gjøre
det ofte følge rett etter. Som eksempel vises det til at
elektroniske passasjerlister vil ha interesse for tolleta-
ten. Datatilsynet har pekt på de problemer som vil
knytte seg til de enorme mengdene overskuddsinfor-
masjon som dermed gjøres tilgjengelig for et s tatlig
kontrollorgan. 

Det er vanskelig konkret å påvise hvorvidt Norge i
meldingsåret er blitt et mer gjennomsiktig og gjennom-
regis trert samfunn. Det ligger i dag utenfor den res-
sursramme tilsynet har til rådighet å kunne bidra med
vurderinger av det omfang og den kompleks itet det her
er tale om.

1.3.3 Sentrale saker
Nye retningslinjer for informas jonssikkerhet

Datatilsynet vedtok i 1998 Retningslinjer for infor-
masjonssikkerhet ved behandling av personopplysnin-

ger. Utviklingsarbeidet er koordinert med arbeid som
er utført i regi av Nærings- og handelsdepartementet
med sikte på å etablere norske sertifiseringsordninger
for informas jonssikkerhet.

Retningslinjene omfatter i mindre grad detaljerte
tekniske s ikkerhetskrav enn tidligere sikkerhetsregule-
ringer. Datatilsynet utarbeider derfor veiledninger i
informasjonssikkerhet spesielt rettet mot enkelte sek-
torer.

Personvern i helsesektoren
Datatilsynet har de siste årene sett en økende tendens

til opprettelse av sentrale, til dels store helseregistre.
En økende tendens i søknadene er at registreringene
blir basert på samtykke fra de registrerte. 

Mange forskere tar sikte på svært lang oppbevarings-
tid  for opplysningene, og har ofte ambisjoner om å
utnytte opplysningene også i fremtidige prosjekter. Det
kan reises tvil om hvorvidt samtykket er reelt i mange
sammenhenger, evt. om nytt samtykke bør innhentes
etter en tid. Til tross for ulike betenkeligheter knyttet til
sentrale forskningsregistre, har Datatilsynet ikke
avslått søknader hverken for prosjektrelaterte eller per-
manente helseregis tre. En søknad om konsesjon til
videre oppbevaring av det såkalte Åndssvakeregisteret
er under behandling. Datatilsynet har bedt om en nær-
mere begrunnelse for behovet for videre registrering. 

Datatilsynet viser til at helsemyndighetene ønsker å
gi egne regler om sikring av informasjon. Det utarbei-
des nå generelle s ikkerhetsforskrifter i tilknytning til
forslag til lov om behandling av personopplysninger,
og Datatilsynet mener det vil være naturlig  at de
samme sikkerhetskravene stilles overfor helsevesenet. 

Schengen informasjonssystem 
I forhold til Schengen informasjonssys tem (SIS) har

Datatilsynet i meldingsåret engas jert seg i to viktige
områder: forslag til lov om SIS og etablering av en pro-
s jektgruppe i det nasjonale Schengen-pros jektet.

Fjernsynsovervåking 
Datatilsynet mener overvåking av offentlige rom er

et sterkt inngrep i den private sfære, og at kontinuerlig
overvåking ved hjelp av kamera bør være unntaket og
ikke regelen. I 1998 kom det krav fra mange hold om
at politiet skulle ta i bruk fjernsynsovervåking av
offentlige gater og torg, og det skal gjennomføres et
prøveprosjekt i Oslo. Denne praks isen reiser bl.a.
spørsmål om lovgrunnlaget. 

Nylig har Datatilsynet fått forespørsler fra publikum
om lovligheten av å benytte seg av fast installerte inter-
nettkameraer i barnehager. Det er et spørsmål om dette
oppfyller personregisterlovens krav til saklig behov for
overvåking.

Datatilsynet har det siste året fått flere henvendelser
fra skoler som vil overvåke både skolegårder og innen-
dørs lokaler. En eventuell overvåking av skoleanlegg
bør bare finne sted på tidspunkt ingen har sitt faste til-
hold der. 
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Personvern og forskning 
Datatilsynet ga i meldingsåret om lag 430 konsesjo-

ner til nye forskningsprosjekter og 300 konses jonsfor-
lengelser.

Publiserte rapporter og lignende fra forskningspro-
sjekter skal være anonymiserte. Datatilsynets s tyre har
vedtatt at prinsippet om anonymisering bare kan fravi-
kes dersom belysning av sentrale, historiske hendelser
svekkes vesentlig uten at identiteten offentliggjøres, og
viktigheten av opplysningene i den aktuelle debatt
veier vesentlig tyngre enn den ulempen en offentlig-
gjøring vil medføre for den registrerte, hans  ettermæ le
og hans  etterlatte.

Personvern og Internett 
1998 har væ rt sterkt preget av saker hvor aktører med

store personregistre vil legge disse ut på Internett.
Hovedregelen for en slik offentliggjøring er kravet om
samtykke fra den enkelte før opplysningene legges ut
på nettet.

Det har blitt reist mange spørsmål om grensen mel-
lom offentlighetsprinsippet og personvern når offent-
lige dokumenter og journaler blir tilgjengelig på Inter-
nett. Datatilsynet er generelt skeptisk til registre som
blir liggende over ubegrenset tid  på Internett og mener
krav om sletting eller anonymisering etter en viss tid  er
vesentlig. 

Økende overvåking i arbeids livet
Fjernsynsovervåking av ansatte er ikke lenger uvan-

lig. Datatilsynet ser også stadig flere eksempler på
skjult overvåking, til tross for at dette er straffbart. 

Arbeidsgivere har ikke anledning til å regis trere tele-
fonsamtaler for å overvåke ansatte eller for å disipli-
nere de ansattes telefonbruk. Arbeidsgivere som har et
saklig behov for å registrere oppringt nummer for sam-
taler de ansatte har, kan regis trere dette dersom de får
en avtale mellom partene i arbeidslivet. Datatilsynet
ser problemer for personvernet når arbeidsgivere får
spesifiserte telefonregninger med både jobb- og privat-
samtaler for sine ansatte. 

Mange arbeidsgivere ønsker å bruke elektroniske
logger for kontroll av ansattes bruk av Internett. Dette
er ikke i strid  med personregisterloven hvis opplysnin-
gene som hentes  ut av loggen ikke kan tilbakeføres til
den enkelte. Kontroll av ansatte gjennom loggene kre-
ver konsesjon.

Elektronisk registrering av hvor lang tid hver enkelt
ansatt bruker på hver aktivitet er et annet eksempel på
overvåking. Datatilsynet har gitt konsesjon til slik
registrering på vilkår at man får skriftlig  samtykke fra
den enkelte. 

Bare søppel? 
I et avisoppslag på vårparten kom det frem at en

kommune gikk gjennom ulovlig plassert søppel ved
kommunens miljøstasjoner. Søppelet skulle identifi-
sere synderen. Datatilsynets direktør uttalte seg kritisk
til tiltaket. 

Forenklede forelegg 
Forenklede forelegg blir registrert i bøteregisteret på

linje med andre ilagte bøter, til tross for at hverken
Sivilombudsmannen eller Datatilsynet kan se at det er
hjemmel for dette i strafferegistreringsloven. Justisde-
partementet har fastslått at forenklede forelegg ikke
skal komme med i vandelsattestene. Datatilsynet er
opptatt av at hvis det finnes  hjemmel til å registrere
opplysninger om forenklede forelegg, bør registrerin-
gene bare skje i forbindelse med hjemmelen, og regis-
teret skal ikke kobles  opp mot andre. 

Informasjon 1998 
I 1998 har informasjonsarbeidet vært knyttet til sat-

singsområdene helsesektoren, jus tis sektoren og elek-
troniske spor innen samferdsel.

De viktigste kanalene for informasjon er mediekon-
takt, webtjenesten, årsmeldingen, magasinet SPOR,
pressemøter, seminarer, foredrag og en høy publisitet
rundt kontrollvirksomheten. 

1.3.4 Datatilsynets virksomhet i 1998
I 1998 hadde Datatilsynet 22 faste s tillingshjemler.

Behandlings tiden øker fordi saksmengden har blitt mer
kompleks og mangfoldig enn tidligere. 

Mange av henvendelsene til Datatilsynet tar opp
saker som ikke er direkte knyttet til søknader om opp-
retting av registre eller å drive konses jonspliktig virk-
somhet, men i hovedsak brukes flest ressurser på
behandling av søknader om konsesjon for å opprette
personregistre. Fra 1997 til 1998 er det en nedgang i
antall dokumenter som utgjør 15,2 pst. 

I løpet av meldingsåret kom det inn 20 klager over
Datatilsynets vedtak. Justisdepartementet avgjorde i
løpet av dette meldingsåret 13 saker. Av dem ble tre
omgjort. Av søknader som ble avslått nevnes  bl.a. en
søknad fra kredittopplysningsbyråene om å hente inn
opplysninger fra motorvognregisteret til bruk i kreditt-
opplysningsvirksomhet, og en søknad fra Kreditorfo-
reningen i Oslo om å opprette et permanent regis ter
over samtlige skatteytere i Norge. 

I 1998 gjennomførte Datatilsynet kontroller i Trøn-
delag og i Rogalandsdistriktet. Tilsynet konsentrerte
seg om fylkesvise kontroller innen et bredt spekter av
virksomheter, fra videobutikker til internas jonale kon-
sern. Det er mangel på konkret kjennskap til regelver-
ket og konsesjonene, men de fleste følger likevel per-
sonvernets generelle grunntanker. Få av de registrerte
benyttet seg av innsynsretten. Positivt mange hadde
likevel utarbeidet rutiner for dette.

Datatilsynet hadde 116 høringssaker i meldingsåret.
Tilsynet legger stor vekt på høringsarbeid, noe som er
i overensstemmelse med Stortingets uttrykte ønske. 

Justisdepartementet har i meldingsåret også foreslått
opprettelsen av et sentralt reservasjonsregis ter, et
register Datatilsynet har etterlyst i lang tid. Registeret
er ennå ikke opprettet.

Kontor- og datateknisk landsforening har tatt in itia-
tiv  til opprettelsen av et klageorgan for utenomretts lig
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behandling av klager over bruk av Internett; Internett
etisk råd. Rådet har utarbeidet et utkast til etiske regler
for Internettbruk. Datatilsynet mener reglene i s tor
grad bar preg av de større kommersielle aktørenes
interesser.

Generelt savner Datatilsynet en harmonisering av
regelverket innenfor politisektoren og spesielt i for-
hold til viktige personvernregler som innsyn, retting og
sletting av opplysninger. 

Datatilsynet tok opp ansvaret for gjennomføring og
oppfølging av direktivet for telekommunikasjon med
Jus tisdepartementet i meldingsåret. Det vises til at
Datatilsynet skal behandle spørsmål om bruk av per-
sonopplysninger, også innenfor telesektoren. Justisde-
partementet ønsker direktivet lagt inn under Samferd-
selsdepartementets ansvarsområde.

Erfaringene fra virksomhetsåret bekrefter tendenser
fra foregående år mot mer omfattende, internasjonalt
arbeid på personvernområdet, bl.a. innenfor Norden og
i EU.

2. KOMITEENS MERK NADER

K om i te e n er tilfreds med at årsmeldingen fra
Datatilsynet nå oversendes justiskomiteen for behand-
ling det påfølgende år. Dette gjør at Stortingets
behandling av årsmeldingen blir mer aktuell. 

K om i t e e n konstaterer at det nåværende styre "har
lagt til grunn at styret fungerer som et fagstyre, og at
direktøren treffer endelig avgjørelse i administrative
saker, eventuelt etter at sakene har vært forelagt styret
for nærmere drøftelse".

K om i t e e n merker seg at styret behandler alle kla-
gesaker til Justisdepartementet, og at dette for 1998
utgjorde 10 saker. Videre merker k om i t e e n  seg at
det på de fire avholdte styremøter i 1998 ut over klage-
sakene ble behandlet 10 saker av prinsipiell rekkevidde
for personvernet, og at det i tillegg ble lagt fram 29
saker til orientering. 

Også direktøren omtaler konflikten som kulminerte
med at nytt styre for Datatilsynet ble oppnevnt i stats-
råd 30. april i meldingsåret. K o mi t e e n  merker seg at
direktøren omtaler samarbeidet med det nye styret som
godt.

Videre merker ko m i t e e n  seg at det i 1998 har vært
arbeidet med å forberede gjennomføringen av ny lov
om behandling av personopplysning, basert på NOU
1997:19 "Et bedre personvern, forslag til lov om
behandling av personopplysninger". Av den ordinære
virksomheten i meldingsåret merker k om i t e e n  seg
også at arbeidet med sikkerhet i forbindelse med per-
sonvern har økt i in tensitet, og at Datatilsynet har del-
tatt eks ternt med utarbeidelse av vilkår for sikkerhets-
arbeid innenfor sektorene helse og justis. For
justissektoren dreier det seg om å utarbeide en sikker-
hetshåndbok på overordnet nivå for hele sektoren:
Politiet, domstoler, kriminalomsorgen m.v.

K o m i t e e n  merker seg også at direktøren av hen-
syn til kunnskapen og bevisstheten om personvernut-
fordringer, finner det stadig oftere nødvendig og
ønskelig  at Datatilsynet kommenterer dagsaktuelle
problemstillinger. Eksempler på slike saker er "Søppe-
lanalysesaken" og "Drosjevideosaken". K o m i t e e n
s tøtter vurderingen av at det vil være riktig å delta i
s like debatter.

K o m i t e e n  vil understreke at Datatilsynet har
ansvar på tvers av samfunnssektorene, og merker seg
derfor med interesse den arbeidsform tilsynet har valgt
når det gjelder utarbeidelse av nye regler om informa-
s jonss ikkerhet: å ta utgangspunkt i en felles grunnleg-
gende sikkerhetsnorm, for så i nært samarbeid med
sektorer og bransjer å utarbeide detaljerte anbefalinger.
K o mi t e e n støtter vurderingen av at dette er en mye
mer tilfredsstillende og riktig metode enn å foreta en
sak til sak vurdering av sikkerheten i hver enkelt virk-
somhet uten harmoniserte grunnleggende krav.

Årsmeldingen peker på de etiske problemstillinger
som knytter seg til personvernet i helsesektoren, særlig
knyttet opp mot aktivt og passivt samtykke til bruk og
lagring av opplysninger. K o mi t e e n  merker seg
dette, og mener det er viktig med nøyaktig  informa-
s jon, slik at den enkelte vet hva han/hun samtykker til
og hva som kan være både konsekvens og omfang av
samtykket. Der det i ettertid kan være usikkerhet knyt-
tet opp mot hva samtykket egentlig gikk på, bør nytt
samtykke innhentes.

K o m i t e e n  merker seg at det er enighet mellom
Statens Helsetilsyn og Datatilsynet om at Dødsårsaks-
registeret er konsesjonspliktig, og at det samme gjelder
for Medis insk Fødselsregis ter. Videre registrerer
k o m i t e e n  arbeidet omkring "Åndssvakeregisteret"
og "Vanføreregisteret".

K o m i t e e n  har også merket seg Datatilsynets pro-
blemstilling omkring sikkerhetskravene til helsevese-
net. Det synes ønskelig å komme fram til et regime
hvor brukerne ikke må forholde seg til to regelsett og
to myndigheter på ett og samme område. 

K o m i t e e n  viser til at Datatilsynet s tiller spørsmål
ved det saklige behov for kontinuerlig fjernsynsover-
våking av det offentlige rom. K o m i t e e n  er i sitt
arbeid bl.a. opptatt av å forebygge kriminalitet og
legge til rette for rask avsløring og oppklaring av
begåtte kriminelle handlinger. I den sammenhengen
kan bruk av overvåkingskameraer være effektivt, men
k o m i t e e n  finner det betryggende om Datatilsynet
deltar i evalueringen av prøveprosjekter der overvå-
kingskameraer er benyttet. Det er viktig at overskudds-
informasjon blir behandlet korrekt, og at personvern-
hensyn ivaretas .

Et viktig moment som ko m i t e e n  merker seg i for-
holdet mellom personvern og forskning, er retten til å
ha kontroll over opplysninger om seg selv. Det kreves
et aktivt informert samtykke fra den enkelte for at for-
skere skal kunne registrere og bruke persondata i alle
deler av sitt arbeid.
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Den stadig mer omseggripende bruk av Internett
innebærer også at mer kunnskap om enkeltpersoner
blir tilgjengelig ved få tastetrykk. K o m i t e e n  ser det
derfor som riktig og nødvendig at Datatilsynet også i
denne sammenheng setter krav om samtykke fra den
enkelte, før eventuelle personregistre kan legges ut på
nettet. At Datatilsynet i en del tilfeller aksepterer ano-
nymisering av personopplysninger som fullgodt per-
sonvern, finner k o m i t e e n fors tåelig. K o m i t e e n
merker seg at Datatilsynet er generelt skeptisk til regis-
tre som blir liggende på Internett i ubegrenset tid.

K o m i t e e n  merker seg også at den enkeltes rett til
selv å bestemme over registrering og overvåking er
svakere i arbeidslivet enn ellers. Det skyldes at man på
arbeidsplassen er underlagt arbeidsgiverens styrings-
rett. Men fjernsynsovervåking skal væ re saklig
begrunnet og det må foreligge særlig behov.

Ved politiets bruk av forenklet forelegg får man til-
bud om å vedta forelegget på stedet. K o m i t e e n  mer-
ker seg at Datatilsynet i den sammenheng hevder at
viktige rettssikkerhetsgarantier blir satt til side for å få
en mer effektiv og forenklet behandling av relativt
kurante saker. Opplysninger om forhold folk flest opp-
fatter som "opp og avgjort" blir likevel registrert i det
alminnelige bøteregisteret. Dette er et viktig arbeids-
redskap for politiet, og mange har tilgang til det.
K o mi t e e n  vil med interesse følge departementets
vurdering av klargjøring av grunnlaget for eventuell
hjemmel for regis treringen.

K o m i t e e n  ber Regjeringen om å komme tilbake
med en gjennomgang av reglene for registrering av
bøter som gjøres  opp på s tedet. Det er viktig å skille

mellom bøter for alvorlige kriminelle handlinger og
forseelser.

K o m i t e e n  ber Regjeringen vurdere en eventuell
overføring av kontrollfunksjonen med politiets regis tre
fra Justisdepartementet til Datatilsynet.

K o m i t e e n  merker seg den omfattende og viktige
informasjon som Datatilsynet går ut med gjennom
ulike kanaler for å nå et bredest mulig nedslagfelt. Det
er etter k o m i t e e n s  mening nødvendig med økt
kunnskap om personvern og sikring av data, og om de
reglene som gjelder for personregistre. Dette er vesent-
lig  for at registereiere kan etterleve personregisterlo-
ven, og at allmennheten er godt informert slik at man
er i stand til å ivareta egne personvernrettigheter. 

K o m i t e e n  merker seg også at de sakene Datatilsy-
net har hatt til behandling viser en utvikling hvor
sakene blir mer komplekse og problemstillingene flere
og mer sammensatte enn tidligere. Den kompetanse og
kapas itet tilsynet rår over er derfor av s tor verdi.

3. K OMITEENS TILRÅDING

K o m i t e e n  viser til meldingen og det som s tår
foran, og rår Stortinget til å gjøre følgende 

v e d t a k :

St.meld. nr. 44 (1998-99) – Årsmelding for Data-
tilsynet 1998 - vedlegges protokollen.

Oslo, i justiskomiteen, den 9. desember 1999

Kristin Krohn Devold
leder

Finn Kristian Marthinsen
ordfører
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